

Relations industrielles Industrial Relations



Présentation Forewords

Gérard Dion

Volume 12, Number 1-2, January–April 1957

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/1022575ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/1022575ar>

[See table of contents](#)

Publisher(s)

Département des relations industrielles de l'Université Laval

ISSN

0034-379X (print)

1703-8138 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this document

Dion, G. (1957). Présentation. *Relations industrielles / Industrial Relations*, 12(1-2), 1–2. <https://doi.org/10.7202/1022575ar>

Tous droits réservés © Département des relations industrielles de l'Université Laval, 1957

This document is protected by copyright law. Use of the services of Érudit (including reproduction) is subject to its terms and conditions, which can be viewed online.

<https://apropos.erudit.org/en/users/policy-on-use/>

érudit

This article is disseminated and preserved by Érudit.

Érudit is a non-profit inter-university consortium of the Université de Montréal, Université Laval, and the Université du Québec à Montréal. Its mission is to promote and disseminate research.

<https://www.erudit.org/en/>

Présentation

La création du Congrès du Travail du Canada, à la suite de la fusion du Congrès des Métiers et du Travail du Canada avec le Congrès Canadien du Travail, est un événement trop important dans l'histoire de l'organisation des travailleurs de notre pays pour que l'on puisse le laisser passer inaperçu.

Aussi le département des relations industrielles de Laval a-t-il décidé de consacrer un numéro spécial de sa revue pour expliquer le sens et la portée de ce mouvement vers l'unification des forces syndicales au Canada.

Il a fait appel à différents collaborateurs qui ont examiné l'un ou l'autre aspect de ce problème. A chacun, il a laissé l'entière liberté d'expression, comme la responsabilité de ses opinions.

Même si ce numéro ne correspond pas exactement au plan que nous nous étions tracé au début, nous considérons que, tel quel, il est un document qui rendra sûrement service à tous ceux qu'intéressent les problèmes de relations du travail et qu'il jettera quelque lumière sur une institution qui est appelée, de plus en plus, à jouer un rôle considérable dans la vie sociale, économique et politique de notre pays.

Nous remercions tous ceux qui ont participé à l'élaboration de ce travail.

GÉRARD DION

Forewords

The creation of the Canadian Labour Congress, following the merger of the Trades and Labour Congress with the Canadian Congress of Labour, is a so important event in the history of labour organization in our country that it could not be disregarded.

The Department of Industrial Relations of Laval University decided to publish a special issue of its in order to explain the meaning and the implications of this movement towards the unification of the organized labour forces in Canada.

Many contributors were invited to explain one or the other aspect of this problem. To any of them, it was given freedom of expression, and so, they assume the entire responsibility of their opinions.

Although this number does not exactly correspond with the plan we had originally drawn, we consider those interested in industrial relations problems and will throw light on an institution called to play a more that, as such, it is a document that will be useful to all and more important role in the social, economic and political life of our country.

We express our gratitude to all those who accepted to cooperate in the publication of this study.

GÉRARD DION